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§ 1 Besök av förening Kultur 1740  

Kommunfullmäktiges beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Information ges om föreningen Kultur 1740. 

Föredragning och debatt 

Föreningsordförande Kjell Svensson föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Status 

Pågående  
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§ 2 Inkomna motioner och medborgarförslag KS/2022:549, KS/2022:551, 

KS/2023:31, KS/2023:44, KS/2023:58, KS/2023:72, KS/2023:89, KS/2023:90, 

KS/2023:91 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Noterar informationen om att medborgarförslag inkommit och av presidiet 

remitteras till kommunstyrelsens för beredning. 

• Noterar informationen om att motion inkommit och av presidiet remitteras till 

kommunstyrelsen för beredning. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Av kommunfullmäktiges arbetsordning framgår att den som är folkbokförd i kommunen får 

väcka ärenden genom medborgarförslag. 

Mikaela Öberg har lämnat ett medborgaförslag om hastighetsbegränsande åtgärder för 

Stomvägen i Länghem. 

Josefine Axelsson har lämnat ett medborgaförslag om en fritidsbank. 

Falko Falk Braunschweig har lämnat ett medborgarförslag om hastighetsbegränsning på 

Ängsgatan i Grimsås. 

Love Andersson har lämnat ett medborgarförslag om framtagande av livsmedels- och 

målstidspolicy. 

Sonja Andrén har lämnat ett medborgarförslag om gång- och cykelväg mellan Länghems 

kyrka och Rådde gård. 

Gunnemar Karlsson har lämnat medborgarförslag om behovet av ett staket längs vägen vid 

skolområdet mellan Tranemo kyrka och Tranemosjön, ett medborgarförslag om att göra det 

obligatoriskt att installera solceller i samband med bygglov samt medborgarförslag om 

trafiksäkerhet vid Resecentrum och Centralen i Tranemo. 

 

Av kommunallagen framgår att en ledamot får väcka ärende i fullmäktige genom en motion. 

Wajdi-Louis Azouri (SD) har lämnat en motion om att använda sig av program för 

kooperativa hyresrätter på Radhusvägen för att frigöra resurser till byggnation av Solbacken. 

Beslutsunderlag 

KS/2023:72 Motion om att använda sig av program för kooperativa hyresrätter på 

Radhusvägen för att frigöra resurser till byggnation av Solbacken 

KS/2022:549 Medborgarförslag om hastighetsbegränsande åtgärder för Stomvägen i 

Länghem 

KS/2022:551 Medborgarförslag om fritidsbank 

KS/2023:31 Medborgarförslag om hastighetsbegränsning på Ängsgatan i Grimsås 
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KS/2023:44 Medborgarförslag om framtagande av en livsmedels- och måltidspolicy 

KS/2023:58 Medborgarförslag om gång- och cykelväg mellan Länghems kyrka och Rådde 

gård 

KS/2023:89 Medborgarförslag om behovet av ett staket längs vägen vid skolområdet mellan 

Tranemo kyrka och Tranemosjön 

KS/2023:90 Medborgarförslag om att göra det obligatoriskt att installera solceller i samband 

med bygglov 

KS/2023:91 Medborgarförslag om trafiksäkerhet vid Resecentrum och Centralen 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

TPB 

Stratsys 

Status 

Pågående 
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§ 3 Inkomna frågor och interpellationer KS/2022:556, KS/2023:88 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Den inkomna interpellationen ska bedömas som en fråga. 

• Frågorna får ställas. 

• Noterar svaret på frågan. 

• Frågan om väntsal besvaras vid kommunfullmäktiges nästkommande sammanträde. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Fredrik Risby (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande om ojämn 

kostnadsfördelning i kommunens förskolor. 

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar att genom tillgodose en jämn kvalité 

på kommunens samtliga förskolor så blir det naturligt att små enheter blir kostsammare då 

det blir högre personaltäthet. Det satsas inte mer på vissa barn och förskolor.  

 

Wajdi-Louis Azouri (SD) har ställt frågor till kommunstyrelsens ordförande om väntsal i 

Tranemo. 

Beslutsunderlag 

KS/2022:556 Fråga till Kommunstyrelsens ordförande om ojämnställd kostnadsfördelning i 

kommunens förskolor 

KS/2023:88 Fråga till kommunstyrelsens ordförande om väntsal i Tranemo 

Föredragning och debatt 

2e vice ordförande Christoffer Andersson (C) föredrar frågorna. 

 

Driton Bilalli (S) föredrar svaret på frågan och deltar i debatt. 

Fredrik Risby (M) tackar för svaret och deltar i debatt. 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Ordförande Ulf Thifors (S) yrkar på att den inkomna interpellationen om väntsal ska 

bedömas som en fråga.  

 

Fredrik Risby (M) och Eva-Karin Haglund (S) yrkar bifall till ordförandes förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande Ulf Thifors (S) frågar fullmäktige om de kan besluta enligt hans yrkande. 

Yrkandet bifalles.  
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Status 

Pågående 
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§ 4 Svar - Motion: Åtgärdsplan för bättre ekonomi (M) KS/2022:363 

Kommunfullmäktiges beslut 
• Motionen anses besvarad.  

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

I Tranemo kommun finns fastslagna processer för budgetarbete, arbetssätt uttryckta i 

styrmodellen samt en systematik baserat på metoder hela organisationen arbetar utifrån. De 

yrkanden som lyfts fram finns möjlighet att genomföra och/eller diskutera i främst 

budgetprocessen och den löpande uppföljning i enlighet med kommunens antagna 

styrmodell och dess metodstöd. 

Ärendet 

Stephan Bergman (M) har 2022-08-01 lämnat en motion angående åtgärdsplan för bättre 

ekonomi. Förslagsställaren anser att ekonomin i vårt land kommer försämras och för att 

hantera detta krävs åtgärder och anpassningar. Förslagsställaren yrkar på nedan:  

 

• Snarast utreda konsekvenser/nackdelar/fördelar med nuvarande 

resursfördelningsmodell. 

• Ta fram de delar av kommunens verksamhet som istället för egen verksamhet kan 

läggas på entreprenad. 

• Avyttra egendom/skog/mark som i närhet inte behövs för kommunens utveckling. 

• Göra en totalöversyn över personalresurserna med målsättning att minska antalet 

anställda personer inom administration som inte direkt är kopplade till vård och 

skola. 

• Ta fram en ekonomisk kalkyl över vad kostnader i kommunen utgör efter beslut om 

rätten till heltid. 

Förvaltningen var i kontakt med Stephan Bergman (M) 2022-10-31 för att ge motionären 

tillfälle att utveckla sitt förslag. 

I Tranemo kommun finns fastslagna processer för budgetarbete, arbetssätt uttryckta i 

styrmodellen samt en systematik baserat på metoder hela organisationen arbetar utifrån.  

De yrkanden som lyfts fram finns möjlighet att genomföra och/eller diskutera i främst 

budgetprocessen och den löpande uppföljning i enlighet med kommunens antagna 

styrmodell och dess metodstöd. Att frångå kommunens fastslagna processer där dessa frågor 

hanteras ses inte som en framkomlig väg. Att kräva mer än vad som redan framgår av 
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budgetprocess och styrmodellen är resurskrävande insatser och behöver initieras tidigt i 

budgetarbetet som ett uppdrag om det ska vara möjligt att genomföras.   

Exempelvis på de forum där denna typ av frågor bör hanteras och dess planerade tid 2023 är:  

• Budgetutskottet, 10 sammanträden 2023. Deltar gör kommunledning och politiker 

från samtliga partier.  

• Vertikala dialoger, medskick från högsta instans i samtliga led i hela organisationen. 

Totalt hålls omkring 300 vertikala dialoger på olika nivåer, vilka finns mer beskrivna 

i styrmodell och metodstöd.  

• Budgetförslag som beslutas av KF under oktober/november. Politikens eget 

dokument. 

Barnkonventionen  

Ärendet påverkar inte barn.  

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys  

Jämställdhet- och rättighetsperspektivet är inte applicerbart på ärendet.  

Ekonomisk påverkan 

Ingen ekonomisk påverkan.  

Beslutsunderlag 

KS §302, 2022-12-19 

AU §173, 2022-12-01 

Motion: Åtgärdsplan för bättre ekonomi 

Tjänsteskrivelse om svar på motion KS/2022:363 

KF §106 Inkomna motioner och medborgarförslag 

Föredragning och debatt 

Niklas Gardewik (M) deltar i debatt.  

Beslutet skickas till 

Stephan Bergman (M)   

Servicesektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 
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Status 

Avslutat 
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§ 5 Svar - Motion om utveckling av närtrafik - Centerpartiet 

KS/2021:619 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Motionen anses besvarad. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

Centerpartiet har inkommit med en motion om att kommunen initierar ett 

utvecklingsprojekt tillsammans med Västtrafik och/eller VGR för en utvecklad närtrafik 

sedan dess att tågtaxin lagts ned. Då Västtrafik avvisat samarbete i frågan bedömer 

förvaltningen att kostnaden är för hög och att närtrafiken i sin kommande form är tillräcklig. 

Ärendet 

Kommunfullmäktigeledamöter för Centerpartiet har 2021-12-09 lämnat en motion angående 

att utveckla närtrafiken för att kunna matcha ankomsttider med tågens avgångar i 

Limmared. Bakgrunden till detta är att den tidigare tågtaxin, som lades ned 2021-12-12, 

fyllde denna funktion och underlättade resandet med tåg till och från kommunen. 

Närtrafiken garanterar däremot ingen bestämd ankomsttid och kan därmed inte förlitas på 

att ankomma till tåget i tid. Tillsammans med detta efterfrågas samtidigt att tjänsten 

moderniseras och digitaliseras.  

 

Förslagsställaren anser att kommunen ska, tillsammans med Västtrafik och Västra 

Götalandsregionen, initiera ett utvecklingsprojekt för en utvecklad närtrafik med bestämd 

ankomsttid som ersättning för tågtaxin. 

Förvaltningen var i kontakt med Lennart Haglund 2022-01-31 för att ge motionären tillfälle 

att utveckla sitt förslag. Han hade inget ytterligare att tillägga. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen hade ursprungligen kontakt med Västtrafik 2022-02-02 och sedan igen 2022-

04-08 där Västtrafik, vid båda tillfällen, uttryckt att de inte är intresserade av att starta fler 

projekt för tillfället. 

 

Västtrafik uppskattade kostnaden för tågtaxin till 400 000 kr per år innan pandemin. Utan 

Västtrafiks inblandning förväntas kostnaden bli likvärdig för kommunen, detta bedöms inte 

finnas utrymme för inom budget. 

 

Förfrågan har ställts till föreningen ’Tillväxt Tranemo’, angående stöttning. Tillväxt Tranemo 

ser gärna ett samarbete för en utvecklad Närtrafik tillsammans med VGR och Västtrafik, 
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men finansiering är för tillfället inte aktuellt. Ett första steg kan vara att uppmärksamma den 

Närtrafik som finns. 

 

Den nya närtrafiken, som har trafikstart 2022-12-11, kommer att tillåta fler bokningstider 

vilket kommer förbättra möjligheterna att anlända inom en rimlig tid innan tågavgång. 

Samtidigt kommer närtrafiken att bli sökbar i Västtrafiks app och den vanliga bussbiljetten 

kommer att gälla för närtrafiken. Detta kommer att modernisera och digitalisera tjänsten. 

Dock kommer tågets första avgång på morgonen, samt avgångar på helgen att fortsatt vara 

otillgängliga via närtrafiken. 

 

Förvaltningen bedömer att en utvecklad närtrafik inte är tillgänglig utan ett samarbete med 

Västtrafik och en tågtaxi utan deras samarbete bedöms för kostsam. Närtrafiken bedöms 

även i sin kommande form förbättra situationen vad gäller digitalisering och tillgänglighet. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen barnrättslig påverkan jämfört med dagens situation. 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Generellt sett är kvinnor överrepresenterade vid användning av kollektivtrafik däremot 

saknas statistik för vilka det är som använder närtrafiken i Tranemo kommun. Med 

utgångspunkt från att den ser likvärdig ut med resten av landet kan kvinnor och personer 

utan körkort (exempelvis barn och nyanlända) påverkas mer negativt av en ej utvecklad 

närtrafik. 

En ej utvecklad närtrafik bedöms kunna påverka kvinnor, barn och nyanlända. Idag finns 

närtrafik att tillgå och en utvecklad närtrafik bedöms kunna ha en mindre positiv påverkan 

på dessa grupper. Det är endast kopplingen till tågens avgångar som begränsas för dessa 

grupper. 

Ekonomisk påverkan 

Vid en ej utvecklad närtrafik har ärendet ingen ekonomisk påverkan. För kommunen att 

själva bedriva en ersättning för tågtaxin bedöms kostnaden bli från 400 000 kr/år. 

Beslutsunderlag 

KS §1, 2023-01-19 

AU §181, 2022-12-21 

KF §58, 2022-04-11, Svar – Motion om utveckling av närtrafik - Centerpartiet 

Motion: Motion utvecklande av närtrafik 

Föredragning och debatt 

Lennart Haglund (C) tackar för svaret och deltar i debatt. 
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Beslutet skickas till 

Förslagsställarna    

Samhällssektionen 

Stratsys 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status 

Avslutat 
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§ 6 Uppdrag och svar på uppdrag om att ta fram en policy angående 

betalning av tillsyns- och anmälningsavgifter inom 

vattenskyddsområden KS/2020:155 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Noterar informationen. 

• Antar Policy för ersättning inom vattenskyddsområden – förslag 2.  

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Reservation 

M-gruppen (Fredrik Risby, Ulf Nyberg, Ellinor Liljegren Kalmar, Ulrika Glans, Stephan 

Bergman och Niklas Gardewik), KD-gruppen (Brigitte Barenfeld, Maddelien Andersson), 

SD-gruppen (Ivan Letth, Anna Letth, Kjell Larsson, Christina Edler, Birger Agerling och Per-

Arne Engström) och Erica Grönesjö (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för Risbys (M) 

yrkande. 

Beslutsmotivering 

En policy för ersättning inom vattenskyddsområden är inte förenlig med 2 kap. 3 

(likställighetsprincipen) och 8 § kommunallagen. Det är inte heller förenligt med lag om 

allmänna vattentjänster.  

En policy ger inte några fasta regler, bara principer som vägledning för bedömning från fall 

till fall. 

Sammanfattning av ärendet 

Ärendet återremitterades till förvaltningen av AU 2022-10-20 med uppdraget att utreda den 

ekonomiska påverkan som ett antagande av en policy skulle ge. Önskemål fanns också om 

att ta fram ytterligare ett förslag på policy. 

LRF kommungruppen Tranemo har i samband med samråd om vattenskyddsområden 

lämnat synpunkter på bland annat att den enskilde markägaren ska betala för att ansöka om 

dispenser och tillsyn. 

Ersättning kan ges till fastighetsägare eller verksamhetsutövare enligt 31 kap. 4 § miljöbalken 

om vattenskyddsföreskriften innebär att mark tas i anspråk eller att pågående 

markanvändning inom berörd del av fastigheten avsevärt försvåras. 

Det är inte förenligt enligt lag om allmänna vattentjänster att VA-kollektivet ska finansiera 

enskilda fastighetsägare eller verksamhetsutövares avgifter som dispensavgift eller 

tillsynsavgift.  

Ärendet 
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Allmänna utskottet beslutade 2019-04-11 att ge förvaltningen i uppdrag att utreda om de 

avgifter som uppstår kan belasta VA-kollektivet och inte markägarna. Kommunstyrelsen har 

2019-11-18 gett förvaltningen i uppdrag att ta fram en policy angående betalning av tillsyns- 

och anmälningsavgifter i enlighet med Vara kommuns policy. 

LRF kommungruppen Tranemo har i samband med samråd om vattenskyddsområden 

lämnat synpunkter på bland annat att den enskilde markägaren ska betala för att ansöka om 

dispenser. LRF kommungruppen anser att kollektivet/kommunen ska stå för kostnader av 

dispenser och tillsyn.   

Tranemo kommuns organisation och ansvarsområden regleras av kommunallagen. Enligt 

kommunallagen 2 kap. 3 § ska kommuner och regioner behandla sina medlemmar lika, om 

det inte finns sakliga skäl för något annat. Utöver uttag av avgifter för tillsyn och dispenser 

enligt föreskrifter för de kommunala vattenskyddsområdena sker uttag av avgifter enligt 

andra lagstiftningar. Likställighetsprincipen innebär att kommuninvånarna ska behandlas på 

motsvarande sätt. 

Advokat Rikard Setterlid, Advokatfirman Setterlid AB, har på uppdrag av förvaltningen 

utrett om det ur ett rättsligt perspektiv är förenligt att VA-kollektivet bekostar en 

fastighetsägares eller verksamhetsutövares utgifter för prövning och tillsyn enligt 

miljöbalken inom ett vattenskyddsområde. Advokatens sammanfattande bedömning är: 

”att det inte är förenligt med lagen om allmänna vattentjänster, LAV, att med va-kollektivets 

ekonomiska medel ersätta ägare av fastigheter som omfattas av vattenskyddsområdet för 

dennes kostnader för prövning och tillsyn enligt miljöbalken, och 

att den tänkta kompensationsmekanismen dessutom får anses strida mot 2 kap. 8 § 

kommunallagen och dess principiella förbud mot stöd till enskild näringsidkare, oavsett om 

kompensationen sker med va-kollektivets medel eller andra kommunala medel.  

Den omständigheten är att det må finnas andra kommuner som valt ett annat betraktelsesätt, 

förändrar inte den nu gjorda rättsliga bedömningen.”  

LRF kommungruppen Tranemo har i ytterligare skrivelse 2019-11-11 ansett att det inte är 

rimligt att enskild fastighetsägare ensam ska stå för kostnader att skydda dricksvattnet. 

Bördefördelningen mellan VA-kollektivet och den enskilde måste bli rimligt. LRF 

kommungrupp anser att det är rimligt att kommunen betalar en ersättning till de 

fastighetsägare som belastas med stora inskränkningar. I skrivelsen hänvisas till mark- och 

miljööverdomstolens dom, M6362-18. 

Om en skyddsföreskrift enligt 7 kap. 22 § miljöbalken innebär att mark tas i anspråk eller att 

pågående markanvändning inom berörd del av fastigheten avsevärt försvåras, har 

fastighetsägaren enligt 31 kap. 4 § pkt 5 miljöbalken rätt till ersättning. Rätten till ersättning 

gäller enligt 5 § samma kapitel miljöbalken om tillstånd har vägrats eller förenats med 

särskilda villkor. Ersättningens storlek får bedömas utifrån det enskilda fallet. 

Det är inte förenligt enligt 30 § lag om allmänna vattentjänster att VA-kollektivet ska 

finansiera enskilda fastighetsägare eller verksamhetsutövares avgifter som dispensavgift 

eller tillsynsavgift. Avgifter som tas ut enligt lagen om allmänna vattentjänster ska täcka 

kostnader för att upprätthålla och driva kommunens allmänna vatten- och 
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avloppsanläggningar. Uttag av avgifter ska följa självkostnadsprincipen d.v.s. avgiften får 

inte överstiga kostnaderna för att ordna och driva vatten- och avloppsanläggningarna. 

Ärendet återremitterades till förvaltningen 2022-10-20 med uppdraget att utreda den 

ekonomiska påverkan som ett antagande av en policy skulle ge. Önskemål fanns också om 

att ta fram ytterligare ett förslag på policy.  

Förvaltningen har dels följt kommunstyrelsens uppdrag och tagit fram en policy för 

ersättning inom vattenskyddsområden dels följt AU:s uppdrag och tagit fram ytterligare ett 

förslag till policy, trots att det inte är förenligt med ovanstående. Förvaltningens förslag är 

att inte någon policy antas. 

Barnkonventionen  

Ärendet har ingen negativ påverkan ut ett barnrättsperspektiv. 

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan om lagen följs och någon policy inte antas. 

Om policy – förslag 1 antas är årlig kostnad beräknad till 14 000 – 18 000 kr per år 

Om Policy – förslag 2 antas är årlig kostnad beräknad till 8 000 – 12 000 kr per år 

Finansiering av ett antagande av en policy kommer ske genom VA-taxan. 

Beslutsunderlag 

KS §298, 2022-12-19 

AU §170, 2022-12-01 

Tjänsteskrivelse - om uppdrag att ta fram en policy om anmälnings- och tillståndsavgifter 

inom vattenskyddsområden 

Kommunstyrelsens beslut 2019-11-19, 225 §  

PM Fråga om lagligheten vid ersättning inom vattenskyddsområden 

Synpunkter från LRF angående ersättning till fastighetsägare för tillkommande avgifter inom 

vattenskyddsområden 

Policy för ersättning inom vattenskyddsområden – förslag 1 

Policy för ersättning inom vattenskyddsområden – förslag 2 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Fredrik Risby (M) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer Risbys (M) avslagsyrkande mot kommunstyrelsens förslag och finner att 

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Författningssamlingen 

Stratsys 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Policy 

Slutinstans 

Kommunstyrelse om uppdraget ska avskrivas. 

Kommunfullmäktige om policy ska antas. 

Status  

Avslutat 
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§ 7 Önskemål om tillsynsansvar för Grimsås vattenskyddsområde 

KS/2022:112 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Begär av Länsstyrelsen att ge Bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo 

tillsynsansvaret för Grimsås vattenskyddsområde. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Beslutsmotivering 

Bygg- och miljönämnden Gislaved Tranemo har idag tillsynsansvaret över nio av 

Tranemo kommuns tio vattenskyddsområden. Att ta över tillsynsansvar över 

ytterligare ett vattenskyddsområde innebär att tillsynen i dessa 

vattenskyddsområden kan samordnas av en tillsynsmyndighet och Tranemo 

kommun kan som förvaltare av vattenskyddsområdet ha en och samma kontakt 

gällande tillsynen för alla sina vattenskyddsområden. 

Ärendet 

Länsstyrelserna i Västra Götaland och Jönköpings län har beslutat 2021-11-02 om 

nytt vattenskyddsområde med skyddsföreskrifter för Grimsås vattentäkt. 

Skyddsområdet sträcker sig över länsgränsen. Tillsynsmyndighet enligt miljöbalken och 

förordningen om tillsyn enligt miljöbalken är de båda länsstyrelserna inom del av 

vattenskyddsområdet som berör respektive län. De nya skyddsföreskrifterna trädde i kraft 

2021-11-30. 

I Tranemo kommun finns ytterligare nio vattenskyddsområden med tillhörande 

skyddsföreskrifter. För dessa områden och skyddsföreskrifter är Bygg- och 

miljönämnden Gislaved-Tranemo tillsynsmyndighet. Enheten VA/Gata, Tranemo 

kommun har som önskemål att Bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo 

övertar tillsynsansvaret för Grimsås vattenskyddsområde. I Gislaveds kommun är 

länsstyrelsen i Jönköpings län tillsynsmyndighet för samtliga vattenskyddsområden. 
 

Barnkonventionen  

Ingen påverkan 

Ekonomisk påverkan 

Ingen påverkan 

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ingen påverkan 
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Beslutsunderlag 

KS §2, 2023-01-19 

AU §183, 2022-12-21 

Tjänsteskrivelse 2022-12-01 

Protokoll 2022-09-27 BmGT §97 vattenskyddsområde Grimsås MMIL.2022 138 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo 

Länsstyrelsen Västra Götaland 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 8 Uppdrag - Revidering av kommunstyrelsens reglemente 2022 

KS/2022:84 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Antar kommunstyrelsens reglemente 2022 och därmed upphäver tidigare gällande 

reglemente för kommunstyrelsen. 

Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

I samband med att den tillfälliga arvodesberedningen överlämnade sitt beredningsuppdrag 

om revidering av kommunens arvodesreglemente så lämnade beredningen också över en 

lista på rekommendationer till fullmäktiges presidie. En av rekommendationerna var att 

revidera kommunstyrelsens reglemente med förtydligande om att 1e vice ordförande i 

kommunstyrelsen är kommunens oppositionsråd. 

Förvaltningen har reviderat reglementet med denna rekommendation och även gjort 

följande tillägg och ändringar; 

- Tillägg av innehållsförteckning. 

- §1, språklig korrigering. 

- §5, Tar bort IT-nämnden på grund av upphörande av nämnd.  

- §9, förtydligande om att det är kommunfullmäktige som utser kommunstyrelsen.  

Tar bort att kommunstyrelsen börjar gälla från 1 januari året efter då det varit val, detta för 

att förhindra glapp mellan avgående styrelsen och utskott innan ny väljs. 

- §10, förtydligande om att kommunstyrelsens 1:e vice ordförande ska vara oppositionsråd.  

- §13, språklig korrigering.  

- § 14, förtydligande om inkallande av ersättare med antagen inkallelseordning. 

- § 16, förtydligande om deltagande av distans vid särskilda skäl samt att behandling av 

sekretessärenden på distans. 

- § 20, tillägg om reglering av initiativrätt.  

- §§ 22–24, flyttat text till ”Regler för kommunstyrelsens beredande utskott”. 

- § 30, tillägg om att ledamot och ersättare erhåller läsplatta. 

Tillägg och ändringar är markerat med gult och överstruket. 

Barnkonventionen  

Ärendet har en indirekt påverkan på barnet/barnen. Ett aktuellt reglemente säkerställer att 

kommunallagen efterföljs och garanterar riktighet i de demokratiska processerna.  

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen ekonomisk påverkan.  
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Beslutsunderlag 

KS §305, 2022-12-19 

AU §176, 2022-12-01 

Tjänsteskrivelse 2022-11-14 

Kommunstyrelsens reglemente 

Bilaga till KFs presidie 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Författningssamlingen 

Stratsys 

Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 

Kommunstyrelsens reglemente 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 

 
  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
3c

bf
05

7d
-7

d1
e-

4d
e4

-9
00

9-
88

a0
dc

32
bf

87



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 

2023-02-09 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 23 

 

§ 9 Granskning av kommunens gatuunderhåll KS/2022:193 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Godkänner förvaltningens svar på granskning av kommunens gatuunderhåll. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Sammanfattning av ärendet 

KPMG har, av Tranemo kommuns revisorer, fått i uppdrag att granska kommunens 

gatuunderhåll. 

Syftet med granskningen är att bedöma om kommunstyrelsen har säkerställt ett tillräckligt 

underhåll eller om det finns risker som kan innebära ett ineffektivt resursutnyttjande och 

kostnadsfördyringar. 

Av revisionsrapporten framgår att KPMG anser att det finns brister vad avser 

kommunstyrelsens styrning och planering av arbetet med underhåll av gator. KPMG anser 

inte att kommunstyrelsen säkerställt ett tillräckligt underhåll och ser tydliga risker med 

nuvarande underhållsnivåer. 

Ärendet 

KPMG har, av Tranemo kommuns revisorer, fått i uppdrag att granska kommunens 

gatuunderhåll. I granskningen ska följande revisionsfrågor besvaras:  

- Vilken övergripande styrning finns för gatuunderhållet (mål, direktiv mm)  

- Vilka resurser har budgeterats till gatuunderhåll de senaste 5-10 åren och hur har utfallet 

sett ut (omläggningstakt)? 

- Vilket/vilka beslutsunderlag finns för gatuunderhållet (underhållsplaner mm)?  

- Hur påverkar andra driftsposter underhållet (snöröjning och halkbekämpning) 

Genomförandet har bestått i att relevant dokumentation analyserats. Utifrån 

dokumentanalysen har avstämningar och intervjuer gjorts med kommunstyrelsens 

presidium och med berörda chefer inom samhällssektionen. 

Kommunstyrelsen ska nu yttra sig om vilka åtgärder som man, utifrån den genomförda 

granskningen, avser att genomföra. 

 

KPMG:s slutsats och rekommendationer 

”Vi anser sammantaget att det finns brister vad avser kommunstyrelsens styrning och planering av 

arbetet med underhåll av gator. Vi anser inte att kommunstyrelsen säkerställt ett tillräckligt underhåll 

och vi ser tydliga risker med nuvarande underhållsnivåer. 

Vi anser att politiken behöver ta ställning till vilken ambitionsnivå samt målsättningar som ska finnas 

långsiktigt när det gäller beläggningsunderhållet av gator. Nuvarande omläggningstakt på cirka 100 

år är långtifrån hållbar.  
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Vi anser att budgeten för gatuunderhållet långsiktigt bör anpassas till en omläggningstakt som ligger 

kring 4–5 % per år, då detta är effektivt ur skattebetalarnas perspektiv.  

Vidare bedömer vi att kommunstyrelsen bör upprätta riktlinjer avseende kostnadsfördelning mellan 

VA-kollektiv och skattekollektiv vid gemensamma insatser/samordningsinsatser, i syfte att säkerställa 

att VA-kollektivet inte subventionerar skattefinansierad verksamhet. 

Vi bedömer att ett led i att förbättra styrning och långsiktig planering inom området, är att ta fram en 

långsiktig underhållsplan för gatunätet. Detta är också ytterst centralt utifrån ett säkerhetsperspektiv 

för medborgarna.” 

Förvaltningens förslag till åtgärder 

Förvaltningen lämnar, här nedan, svar utifrån det vi återfinner att revisorerna vill ha svar på 

i kapitlet Slutsats och rekommendationer i granskningsrapporten.  

Revisorerna ”… anser att politiken behöver ta ställning till vilken ambitionsnivå samt 

målsättningar som ska finnas långsiktigt när det gäller beläggningsunderhållet av gator.” 

Svar: 

Detta kräver att en underhållsplan finns. Förvaltningen har för avsikt att arbeta fram en 

underhållsplan som kommer presenteras för politiken.  

Revisorerna ”… anser att budgeten för gatuunderhållet långsiktigt bör anpassas till en 

omläggningstakt som ligger kring 4–5 % per år…” 

Svar: 

Förvaltningen anser att en omläggningstakt på 4 - 5 % per år är att skjuta långt över målet, en 

omläggningstakt på 2 – 2,5 % per år är mer rimlig. Trafikintensiteten på kommunens gator är 

generellt väldigt låg och i samband med framdragning av fjärrvärmledningar 2000 – 2009 

gjordes stora investeringar i gatukropp och beläggningar. 

Utöver behovet att öka omläggningstakten på gatorna ser förvaltningen ett stort behov att 

öka investeringstakten på gatubelysningen. Vi arbetar idag metodiskt med att ersätta gamla 

armaturer med LED-armaturer men behöver öka denna takt för att minska elförbrukningen 

men också för att det börjar bli svårt att få tag på ersättningslampor till de gamla 

armaturerna. Det finns också ett stort behov av att byta ut trästolpar. 

Ökad investeringstakt innebär ökade kapitalkostnader som det i nuvarande driftbudget inte 

finns medel för. 

Revisorerna bedömer vidare ”… att kommunstyrelsen bör upprätta riktlinjer avseende 

kostnadsfördelning mellan VA-kollektiv och skattekollektiv vid gemensamma 
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insatser/samordningsinsatser…” 

Svar:  

Förvaltningen har muntlig överenskommelse kring kostnadsfördelning mellan taxekollektiv 

och skattekollektiv. Förvaltningen kommer att ta fram skriftliga riktlinjer snarast möjligt. 

 

Revisorerna ”… bedömer att ett led i att förbättra styrning och långsiktig planering inom 

området, är att ta fram en långsiktig underhållsplan för gatunätet.” 

Svar: 

Förvaltningen ser ett behov att ta fram en underhållsplan under 2023–2024. Dock kommer 

detta kräva investeringsmedel och därmed behov av att täcka ökade kapitalkostnader. 

Barnkonventionen  

Ett bra gatuunderhåll skapar en säkrare trafikmiljö vilket är positivt för alla som rör sig på 

våra gator och cykelvägar. En bra underhållen gatubelysning som är placerad på rätt ställen 

är viktigt för att öka tryggheten hos framförallt barn och unga.  

Ekonomisk påverkan 

Utifrån nuvarande budget och befintlig organisation behöver det ske en fortsatt analys av 

kostnaderna för att tillmötesgå revisionens synpunkter. 

 

Jämställdhet- och rättighetsanalys 

Ingen påverkan 

Beslutsunderlag 

KS §299, 2022-12-19 

AU §171, 2022-12-01 

Tjänsteskrivelse 2022-09-05 

KPMG Revisionsrapport -Granskning av kommunens gatuunderhåll 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Fredrik Risby (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet skickas till 

Samhällssektionen 

Kommunens revisorer 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
3c

bf
05

7d
-7

d1
e-

4d
e4

-9
00

9-
88

a0
dc

32
bf

87



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 

2023-02-09 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 26 

 

Status  

Avslutat 
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§ 10 Delårsrapport januari - augusti 2022 SÄRF KS/2022:507 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Noterar informationen gällande delårsrapport januari-augusti 2022 för SÄRF. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Delårsrapporten för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund ska behandlas av respektive 

medlemskommuns Kommunfullmäktige.  

Södra Älvsborgs Räddningsförbund organiserar och driver räddningstjänst för sex stycken 

kommuner: Borås, Bollebygd, Mark, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamn.  

Resultatet för perioden januari-augusti 2022 visar ett underskott med -5,5 mnkr. Prognosen 

för hela året visar också ett underskott om -2,1 mnkr och skillnad mot budget om +2,0 mnkr. 

Budgeten för 2022 är underfinansierad med 4,1 mnkr. Den underfinansierade budgeten 

beror i huvudsak på kostnader som tillkommit på grund av förändringar i lag (2003:778) om 

skydd mot olyckor (LSO) samt att medlemsbidraget inte har ökat i samma omfattning som 

kostnaderna.  

Revisorerna bedömer att delårsrapporten uppfyller lagstiftarens krav och att det inte 

framkommit några väsentliga avvikelser från god redovisningssed. Resultatet i 

delårsrapporten bedöms i huvudsak vara förenligt med de mål som direktionen beslutat om. 

Barnkonventionen  

Ärendet påverkar inte barn.  

Ekonomisk påverkan 

Ärendet har ingen direkt ekonomisk påverkan.  

 

Jämställdhetsperspektiv 

Ärendet påverkas inte utifrån ett jämställdshetsperspektiv.  

Beslutsunderlag 

KS §303, 2022-12-19 

AU §174, 2022-12-01 

Tjänsteskrivelse 2022-11-17 

Bilaga Delårsrapport, Rapport granskning Revisionskontoret SÄRF 

Bilaga Delårsrapport, Revisorernas utlåtande SÄRF 

Delårsrapport 2022-08-31 ver 1.2 SÄRF 

Bilaga Protokollsutdrag § 70 Delårsrapport januari - augusti 2022 SÄRF 
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Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

SÄRF 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 11 Val av ombud till Tranemo Utvecklings ABs bolagsstämma 

KS/2022:497 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Entledigar Stephan Bergman (M) som ersättande ombud för Tranemo Utveckling 

ABs bolagsstämma. 

• Utser Karin Ljungdahl (C) till ersättande ombud för Tranemo Utvecklings ABs 

bolagsstämma.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-12-12, §198 att utse Ulf Thifors (S) till ombud och 

Stephan Bergman (M) till ersättande ombud för Tranemo Utvecklings ABs bolagsstämma 

2023. Stephan Bergman (M) är ledamot i styrelsen för Tranemo Utvecklings ABs och kan 

därför inte vara ersättande ombud till bolagsstämman. Nytt ersättande ombud behöver 

utses. 

Status 

Avslutat 
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§ 12 Val av ledamöter och ersättare till samverkansnämnd 

Arbetsmarknad KS/2022:497 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Upphäver kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 §185 om att föreslå Svenljunga 

kommuns kommunfullmäktige att utse Lennart Haglund (C) till ordförande i 

samverkansnämnd arbetsmarknad. 

• Upphäver kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 §185 om att utse Driton Bilalli (S) 

till ersättare i samverkansnämnd arbetsmarknad. 

• Upphäver kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 §185 om att utse Lennart Haglund 

(C) till ledamot i samverkansnämnd arbetsmarknad. 

• Utser Driton Bilalli (S) till ledamot i samverkansnämnd arbetsmarknad. 

• Utser Lennart Haglund (C) till ersättare i samverkansnämnd arbetsmarknad. 

• Föreslår Svenljunga kommuns kommunfullmäktige att utse Driton Bilalli (S) till 

ordförande i samverkansnämnd arbetsmarknad. 

Det önskas göras en justering angående ordförandeskapet för samverkansnämnderna mellan 

Tranemo och Svenljunga. Tranemo kommun är värdkommun för samverkansnämnd 

personal och Svenljunga kommun är värdkommun för arbetsmarknadsnämnden. Val av 

ordförande ska ske i respektive värdkommuns fullmäktige.  

I Tranemo kommun ska val av ordförande alltid beredas av valberedningen. 

Beslutsunderlag 

Valberedning §3, 2023-02-09 

Tjänsteskrivelse 2023-01-17 

KF §185, 2022-12-12 

KF §238, 2022-12-19 

Beslutet skickas till 

HR-funktionen 

Svenljunga kommun 

Valda ledamöter och ersättare 

Hemsidan 

Kanslifunktionen 

Länsstyrelsen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 13 Val av ledamöter och ersättare till samverkansnämnd Personal 

KS/2022:497 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Upphäver kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 §186 om att utse Driton Bilalli (S) 

till ordförande i samverkansnämnd personal. 

• Upphäver kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 §186 om att utse Lennart Haglund 

(C) till ersättare. 

• Utser Lennart Haglund (C) till ledamot och vice ordförande i samverkansnämnd 

personal. 

• Utser Driton Bilalli (S) till ersättare i samverkansnämnd personal.  

• Utser Johan Björkman (M) till ordförande i samverkansnämnd personal.  

Ärendet 

Det önskas göras en justering angående ordförandeskapet för samverkansnämnderna mellan 

Tranemo och Svenljunga. Tranemo kommun är värdkommun för samverkansnämnd 

personal och Svenljunga kommun är värdkommun för arbetsmarknadsnämnden. Val av 

ordförande ska ske i respektive värdkommuns fullmäktige.  

Beslutsunderlag 

Valberedning §2, 2023-02-09 

Tjänsteskrivelse 2023-01-17 

KF §186, 2022-12-12 

KF §239, 2022-12-19 

Beslutet skickas till 

HR-funktionen 

Svenljunga kommun 

Valda ledamöter och ersättare 

Hemsidan 

Kanslifunktionen 

Länsstyrelsen 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 

 
  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
3c

bf
05

7d
-7

d1
e-

4d
e4

-9
00

9-
88

a0
dc

32
bf

87



  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 

2023-02-09 

   

Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 32 

 

§ 14 Val av ledamöter och ersättare till gemensam bygg- och 

miljönämnd Gislaved-Tranemo KS/2022:497 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Upphäver fullmäktiges beslut §187, 2022-12-12. 

• Utser följande ledamöter enligt förslag nedan. 

• Utser Tina Haglund (C) till ordinarie ledamot och Jonas Adelsten Kristiansen (S) till 

ersättare i nämndens arbetsutskott. 

• Ärendet direktjusteras. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 

 

Ledamöter   Ersättare 

Tina Haglund (C), ledamot AU Sören Karlsson (C) 

Lövstagatan 2 C  Slumsvik Kronogården 3 

514 34 Tranemo  514 53 Månstad 

 

Jonas Adelsten Kristiansen (S), ers. AU Rickard Strömberg (S)  

Boråsvägen 20  Storgatan 21  

514 44 Länghem  514 70 Grimsås 

 

Hans Andersson (M)  Erik Kalmar (M) 

Larsabo 21   Kalsebovägen 2 

514 91 Tranemo  514 92 Uddebo 

 

Ulf Nyberg (M)  Joakim Henningsson (M) 

Cypressvägen 1  Larsabo 21  

514 44 Länghem  514 91 Tranemo 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktige tog 2022-12-12, §187 beslut om att nominera ledamöter och ersättare till 

den gemensamma bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo. 

En rättelse behöver göras av detta beslut då det enligt kommunallagen 9 kap §24 anges 

följande ” Ledamöter och ersättare väljs av fullmäktige i de samverkande kommunerna och 

regionerna.” Beslutet ska ändras från nominerar ledamöter och ersättare till utser ledamöter 

och ersättare. 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-01-30 

KF §187, 2022-12-12 

Beslutet skickas till 

Servicesektionen 

Bygg- och miljö Gislaved 

Slutinstans 

Kommunfullmäktige 

Status  

Avslutat 
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§ 15 Valärende - Avsägelse från Per Simonsson som ledamot i 

styrelsen för TranemoBostäder AB KS/2023:39 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Entledigar Per Simonsson (SD) från uppdraget som ledamot i styrelsen för 

TranemoBostäder AB från och med 2023-02-22. 

• Ingen ny ledamot utses efter Per Simonsson (SD) i styrelsens för TranemoBostäder 

AB och platsen lämnas därmed vakant. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Per Simonsson (SD) har inkommit med en skrivelse 2023-01-19, där han begär att bli 

entledigad från sitt uppdrag som ledamot i TranemoBostäder AB. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Per Simonsson 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Brigitte Barenfeld (KD) yrkar på att avstå att utse ny ledamot i styrelsen för 

TranemoBostäder AB. 

Beslutsgång 

Ordförande frågar fullmäktige på Barenfelds (KD) yrkande. Yrkandet bifalles.  

Beslutet skickas till 

TranemoBostäder AB 

Status 

Avslutat 
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§ 16 Valärende - Avsägelse från Viktoria Haraldson (C) som 

representant i Närvårdssamverkan Södra Älsborg KS/2023:87 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Entledigar Viktoria Haraldson (C) som representant i Närvårdssamverkan Södra 

Älvsborg. 

• Återkommer vid nästa sammanträde med förslag på ny representant till 

Närvårdssamverkan Södra Älvsborg. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Viktoria Haraldson (C), har inkommit med en skrivelse 2023-02-08, där hon begär att bli 

entledigad från sitt uppdrag som representant i Närvårdssamverkan Södra Älvsborg. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Viktoria Haraldson (C) 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Christoffer Andersson (C) ber om att få återkomma med förslag vid nästkommande 

sammanträde. 

Beslutet skickas till 

narvardssamverkan.info@vgregion.se 

Status 

Pågående 
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§ 17 Delgivningar KS/2022:497, KS/2023:65 

Kommunfullmäktiges beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunfullmäktige delges följande handlingar; 

- Kommunfullmäktiges protokoll 2022-12-19, § 238 

- Bygg- och miljönämndens beslut om val av ledamöter till arbetsutskottet  

BMGT.2023.6 

Status 

Pågående 
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§ 18 Information från kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktiges beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Kommunfullmäktige får information om följande; 

- Översiktsplan ute på samråd. Synpunkter ska senast lämnas 28 februari. 

- Digital trygghetsvandring, finns på kommunens hemsida. 

- Sänkt hastigheter i kommunens tätorter från 50km/h till 40 km/h. 

- Trafiksäkerhetsåtgärder vid Kroksjöns rastplats, start våren 2023. 

- Kulturchef Juan Ochoa är utsedd att representera Sveriges 290 kommuner i konventet ”Folk 

& Kultur”.  

Föredragning och debatt 

Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Status 

Pågående 
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§ 19 Rapport från beredning  

Kommunfullmäktiges beslut 

• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 

av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 

ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  

Ärendet 

Information ges om följande; 

- Påminnelse om översiktsplanen är på samråd. Synpunkter ska senast lämnas 28e februari. 

- Översiktsplanen finns på hemsidan i digitalt format, pdf och även som lättläst. 

Föredragning och debatt 

Beredningsledare Johanna Persson (L) föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Status 

Pågående 
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Ledamöter 

 

Närvaro 

 

Omröstning 1 

 

Omröstning 2 

 

Omröstning 3 

 

Omröstning 4 

1. Driton Bilalli (S) 

 

 
I 

    

2. Eva-Karin Haglund (S) 

 

 
I 

    

3. Rosé Torkelsson (S) 

 

 
I 

    

4. Göran Björk (S) 

 

 
I 

    

5. Lena Eksberg (S) 

 

 
I 

    

6. Bo Haarala (S) 

 

 
I 

    

7. Ingela Remstam (S) 

 

 
I 

    

8. Jonas Kristiansen Adelsten 
(S) 

 

 
I 

    

9. Madde Lind (S) 
 

 
I 

    

10. Rikard Strömberg (S) 

 

 
I 

    

11. Marita Nordin (S) 

 

 
I 
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12. Ana Alvarez Björk (L) 
 

 
I 

    

13. Karin Ljungdahl (C) 

 

 
I 

    

14. Lennart Haglund (C) 

 

 
I 

    

15. Viktoria Haraldson (C) 

 

 
I 

    

16. Torbjörn Edgren (C) 

 

 
I 

    

 

17. Cecilia Lööf (C) 

 

 
I 

    

18. Emelie Romland (C) 

 

 
I 

    

19. Jörgen Erikson (C) 

 

 
I 

    

20. Niklas Gardewik (M) 

 

 
I 

    

21. Kathleen Wireklev (M) 

Ulrika Glans (M) 

 
I 

    

22. Ellinor Liljegren Kalmar 
(M) 

 

 
I 

    

23. Ulf Nyberg (M) 

 

 

 
I 
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24. Fredrik Risby (M) 

 

 
I 

    

25. Brigitte Barenfeld (Kd) 

 

 
I 

    

26. Maddelien Andersson (Kd) 

 

 
I 

    

27. Wajdi-Louis Azouri (SD) 
Christina Edler (SD) 

 

 
I 

 

    

28. Kjell Larsson (SD) 

 

 
I 

    

29. Birger Agerling (SD) 

 

 
I 

    

30. Per-Arne Engström (SD) 

 

 
I 

    

31. Anna Letth (SD) 

 

 
I 

    

32. Ivan Letth (SD) 

 

 
I 

    

33. Erica Grönesjö (V) 

 

 
I 

    

34. Viktor Lyresten (Mp) 

 

 
I 

    

35. Christoffer Andersson (C) 

 

 
I 

    

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
3c

bf
05

7d
-7

d1
e-

4d
e4

-9
00

9-
88

a0
dc

32
bf

87



NÄRVARO- OCH OMRÖSTNINGSLISTA 1/2023 
vid kommunfullmäktige 2023-02-09 kl. 18.00 
 

 

36. Stephan Bergman (M) 

 

 
I 

    

37. Ulf Thifors (S) 

 

 
I 
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§ 1 Besök av förening Kultur 1740  


Kommunfullmäktiges beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Information ges om föreningen Kultur 1740. 


Föredragning och debatt 


Föreningsordförande Kjell Svensson föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Status 


Pågående  
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§ 2 Inkomna motioner och medborgarförslag KS/2022:549, KS/2022:551, 


KS/2023:31, KS/2023:44, KS/2023:58, KS/2023:72, KS/2023:89, KS/2023:90, 


KS/2023:91 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Noterar informationen om att medborgarförslag inkommit och av presidiet 


remitteras till kommunstyrelsens för beredning. 


• Noterar informationen om att motion inkommit och av presidiet remitteras till 


kommunstyrelsen för beredning. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Av kommunfullmäktiges arbetsordning framgår att den som är folkbokförd i kommunen får 


väcka ärenden genom medborgarförslag. 


Mikaela Öberg har lämnat ett medborgaförslag om hastighetsbegränsande åtgärder för 


Stomvägen i Länghem. 


Josefine Axelsson har lämnat ett medborgaförslag om en fritidsbank. 


Falko Falk Braunschweig har lämnat ett medborgarförslag om hastighetsbegränsning på 


Ängsgatan i Grimsås. 


Love Andersson har lämnat ett medborgarförslag om framtagande av livsmedels- och 


målstidspolicy. 


Sonja Andrén har lämnat ett medborgarförslag om gång- och cykelväg mellan Länghems 


kyrka och Rådde gård. 


Gunnemar Karlsson har lämnat medborgarförslag om behovet av ett staket längs vägen vid 


skolområdet mellan Tranemo kyrka och Tranemosjön, ett medborgarförslag om att göra det 


obligatoriskt att installera solceller i samband med bygglov samt medborgarförslag om 


trafiksäkerhet vid Resecentrum och Centralen i Tranemo. 


 


Av kommunallagen framgår att en ledamot får väcka ärende i fullmäktige genom en motion. 


Wajdi-Louis Azouri (SD) har lämnat en motion om att använda sig av program för 


kooperativa hyresrätter på Radhusvägen för att frigöra resurser till byggnation av Solbacken. 


Beslutsunderlag 


KS/2023:72 Motion om att använda sig av program för kooperativa hyresrätter på 


Radhusvägen för att frigöra resurser till byggnation av Solbacken 


KS/2022:549 Medborgarförslag om hastighetsbegränsande åtgärder för Stomvägen i 


Länghem 


KS/2022:551 Medborgarförslag om fritidsbank 


KS/2023:31 Medborgarförslag om hastighetsbegränsning på Ängsgatan i Grimsås 
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KS/2023:44 Medborgarförslag om framtagande av en livsmedels- och måltidspolicy 


KS/2023:58 Medborgarförslag om gång- och cykelväg mellan Länghems kyrka och Rådde 


gård 


KS/2023:89 Medborgarförslag om behovet av ett staket längs vägen vid skolområdet mellan 


Tranemo kyrka och Tranemosjön 


KS/2023:90 Medborgarförslag om att göra det obligatoriskt att installera solceller i samband 


med bygglov 


KS/2023:91 Medborgarförslag om trafiksäkerhet vid Resecentrum och Centralen 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


TPB 


Stratsys 


Status 


Pågående 
 


  







  


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 


Kommunfullmäktige 


2023-02-09 


   


Ordförandes sign Justerares sign Justerares sign Sekr sign Utdragsbestyrkande 7 


 


§ 3 Inkomna frågor och interpellationer KS/2022:556, KS/2023:88 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Den inkomna interpellationen ska bedömas som en fråga. 


• Frågorna får ställas. 


• Noterar svaret på frågan. 


• Frågan om väntsal besvaras vid kommunfullmäktiges nästkommande sammanträde. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Fredrik Risby (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande om ojämn 


kostnadsfördelning i kommunens förskolor. 


Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) svarar att genom tillgodose en jämn kvalité 


på kommunens samtliga förskolor så blir det naturligt att små enheter blir kostsammare då 


det blir högre personaltäthet. Det satsas inte mer på vissa barn och förskolor.  


 


Wajdi-Louis Azouri (SD) har ställt frågor till kommunstyrelsens ordförande om väntsal i 


Tranemo. 


Beslutsunderlag 


KS/2022:556 Fråga till Kommunstyrelsens ordförande om ojämnställd kostnadsfördelning i 


kommunens förskolor 


KS/2023:88 Fråga till kommunstyrelsens ordförande om väntsal i Tranemo 


Föredragning och debatt 


2e vice ordförande Christoffer Andersson (C) föredrar frågorna. 


 


Driton Bilalli (S) föredrar svaret på frågan och deltar i debatt. 


Fredrik Risby (M) tackar för svaret och deltar i debatt. 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Ordförande Ulf Thifors (S) yrkar på att den inkomna interpellationen om väntsal ska 


bedömas som en fråga.  


 


Fredrik Risby (M) och Eva-Karin Haglund (S) yrkar bifall till ordförandes förslag. 


Beslutsgång 


Ordförande Ulf Thifors (S) frågar fullmäktige om de kan besluta enligt hans yrkande. 


Yrkandet bifalles.  
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Status 


Pågående 
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§ 4 Svar - Motion: Åtgärdsplan för bättre ekonomi (M) KS/2022:363 


Kommunfullmäktiges beslut 
• Motionen anses besvarad.  


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Sammanfattning av ärendet 


I Tranemo kommun finns fastslagna processer för budgetarbete, arbetssätt uttryckta i 


styrmodellen samt en systematik baserat på metoder hela organisationen arbetar utifrån. De 


yrkanden som lyfts fram finns möjlighet att genomföra och/eller diskutera i främst 


budgetprocessen och den löpande uppföljning i enlighet med kommunens antagna 


styrmodell och dess metodstöd. 


Ärendet 


Stephan Bergman (M) har 2022-08-01 lämnat en motion angående åtgärdsplan för bättre 


ekonomi. Förslagsställaren anser att ekonomin i vårt land kommer försämras och för att 


hantera detta krävs åtgärder och anpassningar. Förslagsställaren yrkar på nedan:  


 


• Snarast utreda konsekvenser/nackdelar/fördelar med nuvarande 


resursfördelningsmodell. 


• Ta fram de delar av kommunens verksamhet som istället för egen verksamhet kan 


läggas på entreprenad. 


• Avyttra egendom/skog/mark som i närhet inte behövs för kommunens utveckling. 


• Göra en totalöversyn över personalresurserna med målsättning att minska antalet 


anställda personer inom administration som inte direkt är kopplade till vård och 


skola. 


• Ta fram en ekonomisk kalkyl över vad kostnader i kommunen utgör efter beslut om 


rätten till heltid. 


Förvaltningen var i kontakt med Stephan Bergman (M) 2022-10-31 för att ge motionären 


tillfälle att utveckla sitt förslag. 


I Tranemo kommun finns fastslagna processer för budgetarbete, arbetssätt uttryckta i 


styrmodellen samt en systematik baserat på metoder hela organisationen arbetar utifrån.  


De yrkanden som lyfts fram finns möjlighet att genomföra och/eller diskutera i främst 


budgetprocessen och den löpande uppföljning i enlighet med kommunens antagna 


styrmodell och dess metodstöd. Att frångå kommunens fastslagna processer där dessa frågor 


hanteras ses inte som en framkomlig väg. Att kräva mer än vad som redan framgår av 
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budgetprocess och styrmodellen är resurskrävande insatser och behöver initieras tidigt i 


budgetarbetet som ett uppdrag om det ska vara möjligt att genomföras.   


Exempelvis på de forum där denna typ av frågor bör hanteras och dess planerade tid 2023 är:  


• Budgetutskottet, 10 sammanträden 2023. Deltar gör kommunledning och politiker 


från samtliga partier.  


• Vertikala dialoger, medskick från högsta instans i samtliga led i hela organisationen. 


Totalt hålls omkring 300 vertikala dialoger på olika nivåer, vilka finns mer beskrivna 


i styrmodell och metodstöd.  


• Budgetförslag som beslutas av KF under oktober/november. Politikens eget 


dokument. 


Barnkonventionen  


Ärendet påverkar inte barn.  


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys  


Jämställdhet- och rättighetsperspektivet är inte applicerbart på ärendet.  


Ekonomisk påverkan 


Ingen ekonomisk påverkan.  


Beslutsunderlag 


KS §302, 2022-12-19 


AU §173, 2022-12-01 


Motion: Åtgärdsplan för bättre ekonomi 


Tjänsteskrivelse om svar på motion KS/2022:363 


KF §106 Inkomna motioner och medborgarförslag 


Föredragning och debatt 


Niklas Gardewik (M) deltar i debatt.  


Beslutet skickas till 


Stephan Bergman (M)   


Servicesektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 
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Status 


Avslutat 
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§ 5 Svar - Motion om utveckling av närtrafik - Centerpartiet 


KS/2021:619 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Motionen anses besvarad. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Sammanfattning av ärendet 


Centerpartiet har inkommit med en motion om att kommunen initierar ett 


utvecklingsprojekt tillsammans med Västtrafik och/eller VGR för en utvecklad närtrafik 


sedan dess att tågtaxin lagts ned. Då Västtrafik avvisat samarbete i frågan bedömer 


förvaltningen att kostnaden är för hög och att närtrafiken i sin kommande form är tillräcklig. 


Ärendet 


Kommunfullmäktigeledamöter för Centerpartiet har 2021-12-09 lämnat en motion angående 


att utveckla närtrafiken för att kunna matcha ankomsttider med tågens avgångar i 


Limmared. Bakgrunden till detta är att den tidigare tågtaxin, som lades ned 2021-12-12, 


fyllde denna funktion och underlättade resandet med tåg till och från kommunen. 


Närtrafiken garanterar däremot ingen bestämd ankomsttid och kan därmed inte förlitas på 


att ankomma till tåget i tid. Tillsammans med detta efterfrågas samtidigt att tjänsten 


moderniseras och digitaliseras.  


 


Förslagsställaren anser att kommunen ska, tillsammans med Västtrafik och Västra 


Götalandsregionen, initiera ett utvecklingsprojekt för en utvecklad närtrafik med bestämd 


ankomsttid som ersättning för tågtaxin. 


Förvaltningen var i kontakt med Lennart Haglund 2022-01-31 för att ge motionären tillfälle 


att utveckla sitt förslag. Han hade inget ytterligare att tillägga. 


 


Förvaltningens bedömning 


Förvaltningen hade ursprungligen kontakt med Västtrafik 2022-02-02 och sedan igen 2022-


04-08 där Västtrafik, vid båda tillfällen, uttryckt att de inte är intresserade av att starta fler 


projekt för tillfället. 


 


Västtrafik uppskattade kostnaden för tågtaxin till 400 000 kr per år innan pandemin. Utan 


Västtrafiks inblandning förväntas kostnaden bli likvärdig för kommunen, detta bedöms inte 


finnas utrymme för inom budget. 


 


Förfrågan har ställts till föreningen ’Tillväxt Tranemo’, angående stöttning. Tillväxt Tranemo 


ser gärna ett samarbete för en utvecklad Närtrafik tillsammans med VGR och Västtrafik, 
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men finansiering är för tillfället inte aktuellt. Ett första steg kan vara att uppmärksamma den 


Närtrafik som finns. 


 


Den nya närtrafiken, som har trafikstart 2022-12-11, kommer att tillåta fler bokningstider 


vilket kommer förbättra möjligheterna att anlända inom en rimlig tid innan tågavgång. 


Samtidigt kommer närtrafiken att bli sökbar i Västtrafiks app och den vanliga bussbiljetten 


kommer att gälla för närtrafiken. Detta kommer att modernisera och digitalisera tjänsten. 


Dock kommer tågets första avgång på morgonen, samt avgångar på helgen att fortsatt vara 


otillgängliga via närtrafiken. 


 


Förvaltningen bedömer att en utvecklad närtrafik inte är tillgänglig utan ett samarbete med 


Västtrafik och en tågtaxi utan deras samarbete bedöms för kostsam. Närtrafiken bedöms 


även i sin kommande form förbättra situationen vad gäller digitalisering och tillgänglighet. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen barnrättslig påverkan jämfört med dagens situation. 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Generellt sett är kvinnor överrepresenterade vid användning av kollektivtrafik däremot 


saknas statistik för vilka det är som använder närtrafiken i Tranemo kommun. Med 


utgångspunkt från att den ser likvärdig ut med resten av landet kan kvinnor och personer 


utan körkort (exempelvis barn och nyanlända) påverkas mer negativt av en ej utvecklad 


närtrafik. 


En ej utvecklad närtrafik bedöms kunna påverka kvinnor, barn och nyanlända. Idag finns 


närtrafik att tillgå och en utvecklad närtrafik bedöms kunna ha en mindre positiv påverkan 


på dessa grupper. Det är endast kopplingen till tågens avgångar som begränsas för dessa 


grupper. 


Ekonomisk påverkan 


Vid en ej utvecklad närtrafik har ärendet ingen ekonomisk påverkan. För kommunen att 


själva bedriva en ersättning för tågtaxin bedöms kostnaden bli från 400 000 kr/år. 


Beslutsunderlag 


KS §1, 2023-01-19 


AU §181, 2022-12-21 


KF §58, 2022-04-11, Svar – Motion om utveckling av närtrafik - Centerpartiet 


Motion: Motion utvecklande av närtrafik 


Föredragning och debatt 


Lennart Haglund (C) tackar för svaret och deltar i debatt. 
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Beslutet skickas till 


Förslagsställarna    


Samhällssektionen 


Stratsys 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status 


Avslutat 
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§ 6 Uppdrag och svar på uppdrag om att ta fram en policy angående 


betalning av tillsyns- och anmälningsavgifter inom 


vattenskyddsområden KS/2020:155 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Noterar informationen. 


• Antar Policy för ersättning inom vattenskyddsområden – förslag 2.  


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Reservation 


M-gruppen (Fredrik Risby, Ulf Nyberg, Ellinor Liljegren Kalmar, Ulrika Glans, Stephan 


Bergman och Niklas Gardewik), KD-gruppen (Brigitte Barenfeld, Maddelien Andersson), 


SD-gruppen (Ivan Letth, Anna Letth, Kjell Larsson, Christina Edler, Birger Agerling och Per-


Arne Engström) och Erica Grönesjö (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för Risbys (M) 


yrkande. 


Beslutsmotivering 


En policy för ersättning inom vattenskyddsområden är inte förenlig med 2 kap. 3 


(likställighetsprincipen) och 8 § kommunallagen. Det är inte heller förenligt med lag om 


allmänna vattentjänster.  


En policy ger inte några fasta regler, bara principer som vägledning för bedömning från fall 


till fall. 


Sammanfattning av ärendet 


Ärendet återremitterades till förvaltningen av AU 2022-10-20 med uppdraget att utreda den 


ekonomiska påverkan som ett antagande av en policy skulle ge. Önskemål fanns också om 


att ta fram ytterligare ett förslag på policy. 


LRF kommungruppen Tranemo har i samband med samråd om vattenskyddsområden 


lämnat synpunkter på bland annat att den enskilde markägaren ska betala för att ansöka om 


dispenser och tillsyn. 


Ersättning kan ges till fastighetsägare eller verksamhetsutövare enligt 31 kap. 4 § miljöbalken 


om vattenskyddsföreskriften innebär att mark tas i anspråk eller att pågående 


markanvändning inom berörd del av fastigheten avsevärt försvåras. 


Det är inte förenligt enligt lag om allmänna vattentjänster att VA-kollektivet ska finansiera 


enskilda fastighetsägare eller verksamhetsutövares avgifter som dispensavgift eller 


tillsynsavgift.  


Ärendet 
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Allmänna utskottet beslutade 2019-04-11 att ge förvaltningen i uppdrag att utreda om de 


avgifter som uppstår kan belasta VA-kollektivet och inte markägarna. Kommunstyrelsen har 


2019-11-18 gett förvaltningen i uppdrag att ta fram en policy angående betalning av tillsyns- 


och anmälningsavgifter i enlighet med Vara kommuns policy. 


LRF kommungruppen Tranemo har i samband med samråd om vattenskyddsområden 


lämnat synpunkter på bland annat att den enskilde markägaren ska betala för att ansöka om 


dispenser. LRF kommungruppen anser att kollektivet/kommunen ska stå för kostnader av 


dispenser och tillsyn.   


Tranemo kommuns organisation och ansvarsområden regleras av kommunallagen. Enligt 


kommunallagen 2 kap. 3 § ska kommuner och regioner behandla sina medlemmar lika, om 


det inte finns sakliga skäl för något annat. Utöver uttag av avgifter för tillsyn och dispenser 


enligt föreskrifter för de kommunala vattenskyddsområdena sker uttag av avgifter enligt 


andra lagstiftningar. Likställighetsprincipen innebär att kommuninvånarna ska behandlas på 


motsvarande sätt. 


Advokat Rikard Setterlid, Advokatfirman Setterlid AB, har på uppdrag av förvaltningen 


utrett om det ur ett rättsligt perspektiv är förenligt att VA-kollektivet bekostar en 


fastighetsägares eller verksamhetsutövares utgifter för prövning och tillsyn enligt 


miljöbalken inom ett vattenskyddsområde. Advokatens sammanfattande bedömning är: 


”att det inte är förenligt med lagen om allmänna vattentjänster, LAV, att med va-kollektivets 


ekonomiska medel ersätta ägare av fastigheter som omfattas av vattenskyddsområdet för 


dennes kostnader för prövning och tillsyn enligt miljöbalken, och 


att den tänkta kompensationsmekanismen dessutom får anses strida mot 2 kap. 8 § 


kommunallagen och dess principiella förbud mot stöd till enskild näringsidkare, oavsett om 


kompensationen sker med va-kollektivets medel eller andra kommunala medel.  


Den omständigheten är att det må finnas andra kommuner som valt ett annat betraktelsesätt, 


förändrar inte den nu gjorda rättsliga bedömningen.”  


LRF kommungruppen Tranemo har i ytterligare skrivelse 2019-11-11 ansett att det inte är 


rimligt att enskild fastighetsägare ensam ska stå för kostnader att skydda dricksvattnet. 


Bördefördelningen mellan VA-kollektivet och den enskilde måste bli rimligt. LRF 


kommungrupp anser att det är rimligt att kommunen betalar en ersättning till de 


fastighetsägare som belastas med stora inskränkningar. I skrivelsen hänvisas till mark- och 


miljööverdomstolens dom, M6362-18. 


Om en skyddsföreskrift enligt 7 kap. 22 § miljöbalken innebär att mark tas i anspråk eller att 


pågående markanvändning inom berörd del av fastigheten avsevärt försvåras, har 


fastighetsägaren enligt 31 kap. 4 § pkt 5 miljöbalken rätt till ersättning. Rätten till ersättning 


gäller enligt 5 § samma kapitel miljöbalken om tillstånd har vägrats eller förenats med 


särskilda villkor. Ersättningens storlek får bedömas utifrån det enskilda fallet. 


Det är inte förenligt enligt 30 § lag om allmänna vattentjänster att VA-kollektivet ska 


finansiera enskilda fastighetsägare eller verksamhetsutövares avgifter som dispensavgift 


eller tillsynsavgift. Avgifter som tas ut enligt lagen om allmänna vattentjänster ska täcka 


kostnader för att upprätthålla och driva kommunens allmänna vatten- och 
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avloppsanläggningar. Uttag av avgifter ska följa självkostnadsprincipen d.v.s. avgiften får 


inte överstiga kostnaderna för att ordna och driva vatten- och avloppsanläggningarna. 


Ärendet återremitterades till förvaltningen 2022-10-20 med uppdraget att utreda den 


ekonomiska påverkan som ett antagande av en policy skulle ge. Önskemål fanns också om 


att ta fram ytterligare ett förslag på policy.  


Förvaltningen har dels följt kommunstyrelsens uppdrag och tagit fram en policy för 


ersättning inom vattenskyddsområden dels följt AU:s uppdrag och tagit fram ytterligare ett 


förslag till policy, trots att det inte är förenligt med ovanstående. Förvaltningens förslag är 


att inte någon policy antas. 


Barnkonventionen  


Ärendet har ingen negativ påverkan ut ett barnrättsperspektiv. 


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan om lagen följs och någon policy inte antas. 


Om policy – förslag 1 antas är årlig kostnad beräknad till 14 000 – 18 000 kr per år 


Om Policy – förslag 2 antas är årlig kostnad beräknad till 8 000 – 12 000 kr per år 


Finansiering av ett antagande av en policy kommer ske genom VA-taxan. 


Beslutsunderlag 


KS §298, 2022-12-19 


AU §170, 2022-12-01 


Tjänsteskrivelse - om uppdrag att ta fram en policy om anmälnings- och tillståndsavgifter 


inom vattenskyddsområden 


Kommunstyrelsens beslut 2019-11-19, 225 §  


PM Fråga om lagligheten vid ersättning inom vattenskyddsområden 


Synpunkter från LRF angående ersättning till fastighetsägare för tillkommande avgifter inom 


vattenskyddsområden 


Policy för ersättning inom vattenskyddsområden – förslag 1 


Policy för ersättning inom vattenskyddsområden – förslag 2 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Fredrik Risby (M) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag. 


Beslutsgång 


Ordförande ställer Risbys (M) avslagsyrkande mot kommunstyrelsens förslag och finner att 


fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Författningssamlingen 


Stratsys 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Policy 


Slutinstans 


Kommunstyrelse om uppdraget ska avskrivas. 


Kommunfullmäktige om policy ska antas. 


Status  


Avslutat 
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§ 7 Önskemål om tillsynsansvar för Grimsås vattenskyddsområde 


KS/2022:112 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Begär av Länsstyrelsen att ge Bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo 


tillsynsansvaret för Grimsås vattenskyddsområde. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Beslutsmotivering 


Bygg- och miljönämnden Gislaved Tranemo har idag tillsynsansvaret över nio av 


Tranemo kommuns tio vattenskyddsområden. Att ta över tillsynsansvar över 


ytterligare ett vattenskyddsområde innebär att tillsynen i dessa 


vattenskyddsområden kan samordnas av en tillsynsmyndighet och Tranemo 


kommun kan som förvaltare av vattenskyddsområdet ha en och samma kontakt 


gällande tillsynen för alla sina vattenskyddsområden. 


Ärendet 


Länsstyrelserna i Västra Götaland och Jönköpings län har beslutat 2021-11-02 om 


nytt vattenskyddsområde med skyddsföreskrifter för Grimsås vattentäkt. 


Skyddsområdet sträcker sig över länsgränsen. Tillsynsmyndighet enligt miljöbalken och 


förordningen om tillsyn enligt miljöbalken är de båda länsstyrelserna inom del av 


vattenskyddsområdet som berör respektive län. De nya skyddsföreskrifterna trädde i kraft 


2021-11-30. 


I Tranemo kommun finns ytterligare nio vattenskyddsområden med tillhörande 


skyddsföreskrifter. För dessa områden och skyddsföreskrifter är Bygg- och 


miljönämnden Gislaved-Tranemo tillsynsmyndighet. Enheten VA/Gata, Tranemo 


kommun har som önskemål att Bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo 


övertar tillsynsansvaret för Grimsås vattenskyddsområde. I Gislaveds kommun är 


länsstyrelsen i Jönköpings län tillsynsmyndighet för samtliga vattenskyddsområden. 
 


Barnkonventionen  


Ingen påverkan 


Ekonomisk påverkan 


Ingen påverkan 


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ingen påverkan 
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Beslutsunderlag 


KS §2, 2023-01-19 


AU §183, 2022-12-21 


Tjänsteskrivelse 2022-12-01 


Protokoll 2022-09-27 BmGT §97 vattenskyddsområde Grimsås MMIL.2022 138 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo 


Länsstyrelsen Västra Götaland 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Avslutat 
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§ 8 Uppdrag - Revidering av kommunstyrelsens reglemente 2022 


KS/2022:84 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Antar kommunstyrelsens reglemente 2022 och därmed upphäver tidigare gällande 


reglemente för kommunstyrelsen. 


Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


I samband med att den tillfälliga arvodesberedningen överlämnade sitt beredningsuppdrag 


om revidering av kommunens arvodesreglemente så lämnade beredningen också över en 


lista på rekommendationer till fullmäktiges presidie. En av rekommendationerna var att 


revidera kommunstyrelsens reglemente med förtydligande om att 1e vice ordförande i 


kommunstyrelsen är kommunens oppositionsråd. 


Förvaltningen har reviderat reglementet med denna rekommendation och även gjort 


följande tillägg och ändringar; 


- Tillägg av innehållsförteckning. 


- §1, språklig korrigering. 


- §5, Tar bort IT-nämnden på grund av upphörande av nämnd.  


- §9, förtydligande om att det är kommunfullmäktige som utser kommunstyrelsen.  


Tar bort att kommunstyrelsen börjar gälla från 1 januari året efter då det varit val, detta för 


att förhindra glapp mellan avgående styrelsen och utskott innan ny väljs. 


- §10, förtydligande om att kommunstyrelsens 1:e vice ordförande ska vara oppositionsråd.  


- §13, språklig korrigering.  


- § 14, förtydligande om inkallande av ersättare med antagen inkallelseordning. 


- § 16, förtydligande om deltagande av distans vid särskilda skäl samt att behandling av 


sekretessärenden på distans. 


- § 20, tillägg om reglering av initiativrätt.  


- §§ 22–24, flyttat text till ”Regler för kommunstyrelsens beredande utskott”. 


- § 30, tillägg om att ledamot och ersättare erhåller läsplatta. 


Tillägg och ändringar är markerat med gult och överstruket. 


Barnkonventionen  


Ärendet har en indirekt påverkan på barnet/barnen. Ett aktuellt reglemente säkerställer att 


kommunallagen efterföljs och garanterar riktighet i de demokratiska processerna.  


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen ekonomisk påverkan.  
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Beslutsunderlag 


KS §305, 2022-12-19 


AU §176, 2022-12-01 


Tjänsteskrivelse 2022-11-14 


Kommunstyrelsens reglemente 


Bilaga till KFs presidie 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Författningssamlingen 


Stratsys 


Handlingar som ska följa beslutet vid expediering 


Kommunstyrelsens reglemente 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Avslutat 
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§ 9 Granskning av kommunens gatuunderhåll KS/2022:193 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Godkänner förvaltningens svar på granskning av kommunens gatuunderhåll. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Sammanfattning av ärendet 


KPMG har, av Tranemo kommuns revisorer, fått i uppdrag att granska kommunens 


gatuunderhåll. 


Syftet med granskningen är att bedöma om kommunstyrelsen har säkerställt ett tillräckligt 


underhåll eller om det finns risker som kan innebära ett ineffektivt resursutnyttjande och 


kostnadsfördyringar. 


Av revisionsrapporten framgår att KPMG anser att det finns brister vad avser 


kommunstyrelsens styrning och planering av arbetet med underhåll av gator. KPMG anser 


inte att kommunstyrelsen säkerställt ett tillräckligt underhåll och ser tydliga risker med 


nuvarande underhållsnivåer. 


Ärendet 


KPMG har, av Tranemo kommuns revisorer, fått i uppdrag att granska kommunens 


gatuunderhåll. I granskningen ska följande revisionsfrågor besvaras:  


- Vilken övergripande styrning finns för gatuunderhållet (mål, direktiv mm)  


- Vilka resurser har budgeterats till gatuunderhåll de senaste 5-10 åren och hur har utfallet 


sett ut (omläggningstakt)? 


- Vilket/vilka beslutsunderlag finns för gatuunderhållet (underhållsplaner mm)?  


- Hur påverkar andra driftsposter underhållet (snöröjning och halkbekämpning) 


Genomförandet har bestått i att relevant dokumentation analyserats. Utifrån 


dokumentanalysen har avstämningar och intervjuer gjorts med kommunstyrelsens 


presidium och med berörda chefer inom samhällssektionen. 


Kommunstyrelsen ska nu yttra sig om vilka åtgärder som man, utifrån den genomförda 


granskningen, avser att genomföra. 


 


KPMG:s slutsats och rekommendationer 


”Vi anser sammantaget att det finns brister vad avser kommunstyrelsens styrning och planering av 


arbetet med underhåll av gator. Vi anser inte att kommunstyrelsen säkerställt ett tillräckligt underhåll 


och vi ser tydliga risker med nuvarande underhållsnivåer. 


Vi anser att politiken behöver ta ställning till vilken ambitionsnivå samt målsättningar som ska finnas 


långsiktigt när det gäller beläggningsunderhållet av gator. Nuvarande omläggningstakt på cirka 100 


år är långtifrån hållbar.  
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Vi anser att budgeten för gatuunderhållet långsiktigt bör anpassas till en omläggningstakt som ligger 


kring 4–5 % per år, då detta är effektivt ur skattebetalarnas perspektiv.  


Vidare bedömer vi att kommunstyrelsen bör upprätta riktlinjer avseende kostnadsfördelning mellan 


VA-kollektiv och skattekollektiv vid gemensamma insatser/samordningsinsatser, i syfte att säkerställa 


att VA-kollektivet inte subventionerar skattefinansierad verksamhet. 


Vi bedömer att ett led i att förbättra styrning och långsiktig planering inom området, är att ta fram en 


långsiktig underhållsplan för gatunätet. Detta är också ytterst centralt utifrån ett säkerhetsperspektiv 


för medborgarna.” 


Förvaltningens förslag till åtgärder 


Förvaltningen lämnar, här nedan, svar utifrån det vi återfinner att revisorerna vill ha svar på 


i kapitlet Slutsats och rekommendationer i granskningsrapporten.  


Revisorerna ”… anser att politiken behöver ta ställning till vilken ambitionsnivå samt 


målsättningar som ska finnas långsiktigt när det gäller beläggningsunderhållet av gator.” 


Svar: 


Detta kräver att en underhållsplan finns. Förvaltningen har för avsikt att arbeta fram en 


underhållsplan som kommer presenteras för politiken.  


Revisorerna ”… anser att budgeten för gatuunderhållet långsiktigt bör anpassas till en 


omläggningstakt som ligger kring 4–5 % per år…” 


Svar: 


Förvaltningen anser att en omläggningstakt på 4 - 5 % per år är att skjuta långt över målet, en 


omläggningstakt på 2 – 2,5 % per år är mer rimlig. Trafikintensiteten på kommunens gator är 


generellt väldigt låg och i samband med framdragning av fjärrvärmledningar 2000 – 2009 


gjordes stora investeringar i gatukropp och beläggningar. 


Utöver behovet att öka omläggningstakten på gatorna ser förvaltningen ett stort behov att 


öka investeringstakten på gatubelysningen. Vi arbetar idag metodiskt med att ersätta gamla 


armaturer med LED-armaturer men behöver öka denna takt för att minska elförbrukningen 


men också för att det börjar bli svårt att få tag på ersättningslampor till de gamla 


armaturerna. Det finns också ett stort behov av att byta ut trästolpar. 


Ökad investeringstakt innebär ökade kapitalkostnader som det i nuvarande driftbudget inte 


finns medel för. 


Revisorerna bedömer vidare ”… att kommunstyrelsen bör upprätta riktlinjer avseende 


kostnadsfördelning mellan VA-kollektiv och skattekollektiv vid gemensamma 
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insatser/samordningsinsatser…” 


Svar:  


Förvaltningen har muntlig överenskommelse kring kostnadsfördelning mellan taxekollektiv 


och skattekollektiv. Förvaltningen kommer att ta fram skriftliga riktlinjer snarast möjligt. 


 


Revisorerna ”… bedömer att ett led i att förbättra styrning och långsiktig planering inom 


området, är att ta fram en långsiktig underhållsplan för gatunätet.” 


Svar: 


Förvaltningen ser ett behov att ta fram en underhållsplan under 2023–2024. Dock kommer 


detta kräva investeringsmedel och därmed behov av att täcka ökade kapitalkostnader. 


Barnkonventionen  


Ett bra gatuunderhåll skapar en säkrare trafikmiljö vilket är positivt för alla som rör sig på 


våra gator och cykelvägar. En bra underhållen gatubelysning som är placerad på rätt ställen 


är viktigt för att öka tryggheten hos framförallt barn och unga.  


Ekonomisk påverkan 


Utifrån nuvarande budget och befintlig organisation behöver det ske en fortsatt analys av 


kostnaderna för att tillmötesgå revisionens synpunkter. 


 


Jämställdhet- och rättighetsanalys 


Ingen påverkan 


Beslutsunderlag 


KS §299, 2022-12-19 


AU §171, 2022-12-01 


Tjänsteskrivelse 2022-09-05 


KPMG Revisionsrapport -Granskning av kommunens gatuunderhåll 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Fredrik Risby (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 


Beslutet skickas till 


Samhällssektionen 


Kommunens revisorer 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 
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Status  


Avslutat 
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§ 10 Delårsrapport januari - augusti 2022 SÄRF KS/2022:507 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Noterar informationen gällande delårsrapport januari-augusti 2022 för SÄRF. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


Ärendet 


Delårsrapporten för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund ska behandlas av respektive 


medlemskommuns Kommunfullmäktige.  


Södra Älvsborgs Räddningsförbund organiserar och driver räddningstjänst för sex stycken 


kommuner: Borås, Bollebygd, Mark, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamn.  


Resultatet för perioden januari-augusti 2022 visar ett underskott med -5,5 mnkr. Prognosen 


för hela året visar också ett underskott om -2,1 mnkr och skillnad mot budget om +2,0 mnkr. 


Budgeten för 2022 är underfinansierad med 4,1 mnkr. Den underfinansierade budgeten 


beror i huvudsak på kostnader som tillkommit på grund av förändringar i lag (2003:778) om 


skydd mot olyckor (LSO) samt att medlemsbidraget inte har ökat i samma omfattning som 


kostnaderna.  


Revisorerna bedömer att delårsrapporten uppfyller lagstiftarens krav och att det inte 


framkommit några väsentliga avvikelser från god redovisningssed. Resultatet i 


delårsrapporten bedöms i huvudsak vara förenligt med de mål som direktionen beslutat om. 


Barnkonventionen  


Ärendet påverkar inte barn.  


Ekonomisk påverkan 


Ärendet har ingen direkt ekonomisk påverkan.  


 


Jämställdhetsperspektiv 


Ärendet påverkas inte utifrån ett jämställdshetsperspektiv.  


Beslutsunderlag 


KS §303, 2022-12-19 


AU §174, 2022-12-01 


Tjänsteskrivelse 2022-11-17 


Bilaga Delårsrapport, Rapport granskning Revisionskontoret SÄRF 


Bilaga Delårsrapport, Revisorernas utlåtande SÄRF 


Delårsrapport 2022-08-31 ver 1.2 SÄRF 


Bilaga Protokollsutdrag § 70 Delårsrapport januari - augusti 2022 SÄRF 
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Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


SÄRF 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Avslutat 
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§ 11 Val av ombud till Tranemo Utvecklings ABs bolagsstämma 


KS/2022:497 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Entledigar Stephan Bergman (M) som ersättande ombud för Tranemo Utveckling 


ABs bolagsstämma. 


• Utser Karin Ljungdahl (C) till ersättande ombud för Tranemo Utvecklings ABs 


bolagsstämma.  
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunfullmäktige beslutade 2022-12-12, §198 att utse Ulf Thifors (S) till ombud och 


Stephan Bergman (M) till ersättande ombud för Tranemo Utvecklings ABs bolagsstämma 


2023. Stephan Bergman (M) är ledamot i styrelsen för Tranemo Utvecklings ABs och kan 


därför inte vara ersättande ombud till bolagsstämman. Nytt ersättande ombud behöver 


utses. 


Status 


Avslutat 
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§ 12 Val av ledamöter och ersättare till samverkansnämnd 


Arbetsmarknad KS/2022:497 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Upphäver kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 §185 om att föreslå Svenljunga 


kommuns kommunfullmäktige att utse Lennart Haglund (C) till ordförande i 


samverkansnämnd arbetsmarknad. 


• Upphäver kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 §185 om att utse Driton Bilalli (S) 


till ersättare i samverkansnämnd arbetsmarknad. 


• Upphäver kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 §185 om att utse Lennart Haglund 


(C) till ledamot i samverkansnämnd arbetsmarknad. 


• Utser Driton Bilalli (S) till ledamot i samverkansnämnd arbetsmarknad. 


• Utser Lennart Haglund (C) till ersättare i samverkansnämnd arbetsmarknad. 


• Föreslår Svenljunga kommuns kommunfullmäktige att utse Driton Bilalli (S) till 


ordförande i samverkansnämnd arbetsmarknad. 


Det önskas göras en justering angående ordförandeskapet för samverkansnämnderna mellan 


Tranemo och Svenljunga. Tranemo kommun är värdkommun för samverkansnämnd 


personal och Svenljunga kommun är värdkommun för arbetsmarknadsnämnden. Val av 


ordförande ska ske i respektive värdkommuns fullmäktige.  


I Tranemo kommun ska val av ordförande alltid beredas av valberedningen. 


Beslutsunderlag 


Valberedning §3, 2023-02-09 


Tjänsteskrivelse 2023-01-17 


KF §185, 2022-12-12 


KF §238, 2022-12-19 


Beslutet skickas till 


HR-funktionen 


Svenljunga kommun 


Valda ledamöter och ersättare 


Hemsidan 


Kanslifunktionen 


Länsstyrelsen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Avslutat 
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§ 13 Val av ledamöter och ersättare till samverkansnämnd Personal 


KS/2022:497 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Upphäver kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 §186 om att utse Driton Bilalli (S) 


till ordförande i samverkansnämnd personal. 


• Upphäver kommunfullmäktiges beslut 2022-12-12 §186 om att utse Lennart Haglund 


(C) till ersättare. 


• Utser Lennart Haglund (C) till ledamot och vice ordförande i samverkansnämnd 


personal. 


• Utser Driton Bilalli (S) till ersättare i samverkansnämnd personal.  


• Utser Johan Björkman (M) till ordförande i samverkansnämnd personal.  


Ärendet 


Det önskas göras en justering angående ordförandeskapet för samverkansnämnderna mellan 


Tranemo och Svenljunga. Tranemo kommun är värdkommun för samverkansnämnd 


personal och Svenljunga kommun är värdkommun för arbetsmarknadsnämnden. Val av 


ordförande ska ske i respektive värdkommuns fullmäktige.  


Beslutsunderlag 


Valberedning §2, 2023-02-09 


Tjänsteskrivelse 2023-01-17 


KF §186, 2022-12-12 


KF §239, 2022-12-19 


Beslutet skickas till 


HR-funktionen 


Svenljunga kommun 


Valda ledamöter och ersättare 


Hemsidan 


Kanslifunktionen 


Länsstyrelsen 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Avslutat 
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§ 14 Val av ledamöter och ersättare till gemensam bygg- och 


miljönämnd Gislaved-Tranemo KS/2022:497 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Upphäver fullmäktiges beslut §187, 2022-12-12. 


• Utser följande ledamöter enligt förslag nedan. 


• Utser Tina Haglund (C) till ordinarie ledamot och Jonas Adelsten Kristiansen (S) till 


ersättare i nämndens arbetsutskott. 


• Ärendet direktjusteras. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys. 


 


Ledamöter   Ersättare 


Tina Haglund (C), ledamot AU Sören Karlsson (C) 


Lövstagatan 2 C  Slumsvik Kronogården 3 


514 34 Tranemo  514 53 Månstad 


 


Jonas Adelsten Kristiansen (S), ers. AU Rickard Strömberg (S)  


Boråsvägen 20  Storgatan 21  


514 44 Länghem  514 70 Grimsås 


 


Hans Andersson (M)  Erik Kalmar (M) 


Larsabo 21   Kalsebovägen 2 


514 91 Tranemo  514 92 Uddebo 


 


Ulf Nyberg (M)  Joakim Henningsson (M) 


Cypressvägen 1  Larsabo 21  


514 44 Länghem  514 91 Tranemo 


 


Ärendet 


Kommunfullmäktige tog 2022-12-12, §187 beslut om att nominera ledamöter och ersättare till 


den gemensamma bygg- och miljönämnden Gislaved-Tranemo. 


En rättelse behöver göras av detta beslut då det enligt kommunallagen 9 kap §24 anges 


följande ” Ledamöter och ersättare väljs av fullmäktige i de samverkande kommunerna och 


regionerna.” Beslutet ska ändras från nominerar ledamöter och ersättare till utser ledamöter 


och ersättare. 
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2023-01-30 


KF §187, 2022-12-12 


Beslutet skickas till 


Servicesektionen 


Bygg- och miljö Gislaved 


Slutinstans 


Kommunfullmäktige 


Status  


Avslutat 
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§ 15 Valärende - Avsägelse från Per Simonsson som ledamot i 


styrelsen för TranemoBostäder AB KS/2023:39 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Entledigar Per Simonsson (SD) från uppdraget som ledamot i styrelsen för 


TranemoBostäder AB från och med 2023-02-22. 


• Ingen ny ledamot utses efter Per Simonsson (SD) i styrelsens för TranemoBostäder 


AB och platsen lämnas därmed vakant. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Per Simonsson (SD) har inkommit med en skrivelse 2023-01-19, där han begär att bli 


entledigad från sitt uppdrag som ledamot i TranemoBostäder AB. 


Beslutsunderlag 


Avsägelse från Per Simonsson 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Brigitte Barenfeld (KD) yrkar på att avstå att utse ny ledamot i styrelsen för 


TranemoBostäder AB. 


Beslutsgång 


Ordförande frågar fullmäktige på Barenfelds (KD) yrkande. Yrkandet bifalles.  


Beslutet skickas till 


TranemoBostäder AB 


Status 


Avslutat 
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§ 16 Valärende - Avsägelse från Viktoria Haraldson (C) som 


representant i Närvårdssamverkan Södra Älsborg KS/2023:87 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Entledigar Viktoria Haraldson (C) som representant i Närvårdssamverkan Södra 


Älvsborg. 


• Återkommer vid nästa sammanträde med förslag på ny representant till 


Närvårdssamverkan Södra Älvsborg. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Viktoria Haraldson (C), har inkommit med en skrivelse 2023-02-08, där hon begär att bli 


entledigad från sitt uppdrag som representant i Närvårdssamverkan Södra Älvsborg. 


Beslutsunderlag 


Avsägelse från Viktoria Haraldson (C) 


Förslag till beslut på sammanträdet 


Christoffer Andersson (C) ber om att få återkomma med förslag vid nästkommande 


sammanträde. 


Beslutet skickas till 


narvardssamverkan.info@vgregion.se 


Status 


Pågående 
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§ 17 Delgivningar KS/2022:497, KS/2023:65 


Kommunfullmäktiges beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunfullmäktige delges följande handlingar; 


- Kommunfullmäktiges protokoll 2022-12-19, § 238 


- Bygg- och miljönämndens beslut om val av ledamöter till arbetsutskottet  


BMGT.2023.6 


Status 


Pågående 
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§ 18 Information från kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktiges beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Kommunfullmäktige får information om följande; 


- Översiktsplan ute på samråd. Synpunkter ska senast lämnas 28 februari. 


- Digital trygghetsvandring, finns på kommunens hemsida. 


- Sänkt hastigheter i kommunens tätorter från 50km/h till 40 km/h. 


- Trafiksäkerhetsåtgärder vid Kroksjöns rastplats, start våren 2023. 


- Kulturchef Juan Ochoa är utsedd att representera Sveriges 290 kommuner i konventet ”Folk 


& Kultur”.  


Föredragning och debatt 


Kommunstyrelsens ordförande Driton Bilalli (S) föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Status 


Pågående 
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§ 19 Rapport från beredning  


Kommunfullmäktiges beslut 


• Noterar informationen. 
Alla beslut som rör barn ska vara barnrättsbaserade i enlighet med barnkonventionen. Beslut ska alltid föregås 


av prövning av barnets bästa och i större frågor samt vid beslut som kan ha negativ inverkan på barnet/barnen, 


ska föregås av en barnkonsekvensanalys.  


Ärendet 


Information ges om följande; 


- Påminnelse om översiktsplanen är på samråd. Synpunkter ska senast lämnas 28e februari. 


- Översiktsplanen finns på hemsidan i digitalt format, pdf och även som lättläst. 


Föredragning och debatt 


Beredningsledare Johanna Persson (L) föredrar ärendet och svarar på frågor. 


Status 


Pågående 
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Ledamöter 


 


Närvaro 


 


Omröstning 1 


 


Omröstning 2 


 


Omröstning 3 


 


Omröstning 4 


1. Driton Bilalli (S) 


 


 
I 


    


2. Eva-Karin Haglund (S) 


 


 
I 


    


3. Rosé Torkelsson (S) 


 


 
I 


    


4. Göran Björk (S) 


 


 
I 


    


5. Lena Eksberg (S) 


 


 
I 


    


6. Bo Haarala (S) 


 


 
I 


    


7. Ingela Remstam (S) 


 


 
I 


    


8. Jonas Kristiansen Adelsten 
(S) 


 


 
I 


    


9. Madde Lind (S) 
 


 
I 


    


10. Rikard Strömberg (S) 


 


 
I 


    


11. Marita Nordin (S) 


 


 
I 
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12. Ana Alvarez Björk (L) 
 


 
I 


    


13. Karin Ljungdahl (C) 


 


 
I 


    


14. Lennart Haglund (C) 


 


 
I 


    


15. Viktoria Haraldson (C) 


 


 
I 


    


16. Torbjörn Edgren (C) 


 


 
I 


    


 


17. Cecilia Lööf (C) 


 


 
I 


    


18. Emelie Romland (C) 


 


 
I 


    


19. Jörgen Erikson (C) 


 


 
I 


    


20. Niklas Gardewik (M) 


 


 
I 


    


21. Kathleen Wireklev (M) 


Ulrika Glans (M) 


 
I 


    


22. Ellinor Liljegren Kalmar 
(M) 


 


 
I 


    


23. Ulf Nyberg (M) 


 


 


 
I 
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24. Fredrik Risby (M) 


 


 
I 


    


25. Brigitte Barenfeld (Kd) 


 


 
I 


    


26. Maddelien Andersson (Kd) 


 


 
I 


    


27. Wajdi-Louis Azouri (SD) 
Christina Edler (SD) 


 


 
I 


 


    


28. Kjell Larsson (SD) 


 


 
I 


    


29. Birger Agerling (SD) 


 


 
I 


    


30. Per-Arne Engström (SD) 


 


 
I 


    


31. Anna Letth (SD) 


 


 
I 


    


32. Ivan Letth (SD) 


 


 
I 


    


33. Erica Grönesjö (V) 


 


 
I 


    


34. Viktor Lyresten (Mp) 


 


 
I 


    


35. Christoffer Andersson (C) 


 


 
I 
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36. Stephan Bergman (M) 


 


 
I 


    


37. Ulf Thifors (S) 


 


 
I 
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